
Read all of this leaflet carefully before you start using this medicine because it contains 
important information for you.
- Keep this leaflet. You may need to read it again.
- If you have any further questions, ask your doctor or pharmacist.
- This medicine has been prescribed for you only. Do not pass it on to others. It may harm them, 
even if their signs of illness are the same as yours.
- If you get any side effects talk to your doctor or pharmacist. This includes any possible side effects 
not listed in this leaflet. See section 4.

What is in this leaflet:
1.  What Rhinase is and what it is used for
2.  What you need to know before you use Rhinase 
3.  How to take Rhinase 
4.  Possible side effects
5.  How to store Rhinase 
6.  Further information

 1. What Rhinase is and what it is used for

Rhinase Aqueous Nasal Spray (called ‘Rhinase’ in this leaflet) contains a medicine called flutica-
sone propionate. This belongs to a group of medicines called steroids (also called ‘cortico-steroids’).
• Steroids work by reducing inflammation.
• They reduce swelling and irritation in your nose.
• This helps to relieve itching, sneezing and your blocked or runny nose.
Rhinase is used to prevent and treat:
• Inflammation in the lining of your nose (rhinitis) due to seasonal allergies, such as Hay fever.
• Inflammation in the lining of your nose (rhinitis) due to year-round (perennial) allergies, such as 
animal allergies.

 2. What do you need to know before you use Rhinase 

Do not take Rhinase if 
• You are allergic to fluticasone propionate or any of the other ingredients of this medicine (listed in 
section 6). 
Warnings and precautions 
Talk to your doctor or pharmacist before using  Rhinase:
• If you have ever had an operation on your nose.
• If you have an infection in your nose.
Contact your doctor if you experience blurred vision or other visual disturbances.
Other medicines and Rhinase 
Tell your doctor or pharmacist if you are taking, have recently taken or might take any other 
medicines, including medicines obtained without a prescription. Tell your doctor if you are taking the 
following medicines, before starting to use Rhinase if:
• you have had steroids for a long time, either as an injection or by your mouth.
• you are taking a type of antiviral medicine known as a protease inhibitor (e.g. ritonavir) or cobicistat 
containing products which may increase the effects of fluticasone propionate. Your doctor may wish 
to monitor you carefully if you are taking these medicines.
• you are taking certain medicines used to treat fungal infections (e.g. ketoconazole).
Taking Rhinase with food and drink
You can use Rhinase at any time of day, with or without food.
Pregnancy and breastfeeding 
If you are pregnant or breastfeeding, think you may be pregnant or planning to have a baby, ask your 
doctor or pharmacist for advice before taking this medicine.
Driving and using machines
Rhinase is not likely to affect you being able to drive or use any tools or machines.
Rhinase contains benzalkonium chloride
Benzalkonium chloride may cause problems with your breathing (bronchospasm). Benzalkonium 
chloride may also cause irritation or swelling inside the nose, especially if used for a long time.

 3. How to use Rhinase 

Always use this medicine exactly as your doctor or pharmacist has told you. Check with your doctor 
or pharmacist if you are not sure.
Do not use in children under 4 years old.
• Only use in your nose, contact with eyes should be avoided.
• It takes a few days for this medicine to work. So, keep using it, even though you may not 
feel better straight away.
• Use the spray every day.
Adults and children (aged 12 and over)
• The usual starting dose is 2 sprays into each nostril once a day, preferably in the morning.
• The most you would use over 24 hours is normally 8 sprays (4 sprays per nostril).
• As you become better, your doctor may ask you to use a lower dose - one spray into each nostril 
once a day.
• If your symptoms then get worse, your dose may be increased back to the starting dose.
Children aged 4 to 11 years
• The usual starting dose is one spray into each nostril once a day, preferably in the morning.
• The most you would use over 24 hours is normally 4 sprays (2 sprays per nostril).

Instruction for use

Preparing your spray

Each spray has a dust cap which protects the nozzle and keeps it clean. 
Remember to take this off before using the spray. 
A new spray (or one that has not been used for a few days), may not work 
first time. You need to ‘prime’ the spray by pumping the spray a few times 
until a fine mist is produced.

1. Hold the bottle as shown and make sure it is pointed away from you. 
2. Put your forefinger and middle finger on the collar either side of the 
nozzle and put your thumb underneath the bottle. 
3. Keep your thumb still and press down with your fingers to pump the 
spray. 

- If the spray does not work and you think it may be blocked, you will need to clean it. Please see the 
section below, Cleaning your spray.
- Never try to unblock or enlarge the tiny spray hole with a pin or other sharp object. This will dam-
age the way the spray works.

Using your spray
1. Shake the bottle and take off the dust cap.
2. Blow your nose gently.
3. Close one nostril with your finger as shown and put the nozzle in the 
other nostril. Tilt your head forward slightly and keep the bottle upright. 
Hold the bottle as shown.
4. Start to breathe in slowly through your nose. While you are breathing in 
press down firmly on the collar with your fingers. A spray of fine mist will 
go into your nostril.
5. Breathe out through your mouth.
6. Repeat step 4 to use a second spray in the same nostril.
7. Remove the nozzle from this nostril and breathe out through your mouth.
8. Repeat steps 3 to 6 for your other nostril.
9. After using your spray, wipe the nozzle carefully with a clean tissue or handkerchief, and replace 
the dust cap.

Cleaning your spray
Clean your spray at least once a week, or more often if it gets blocked.
1. Take the dust cap off by gently squeezing the ribbed sides between your 
finger and thumb and lifting it off. Do not twist it off.
2. Pull upwards on the white collar to remove the nozzle.
3. Soak the nozzle and dust cap in warm water for a few minutes.
4. Then rinse under a running tap.
5. Shake off the excess water and let them dry in a warm place.
6. Put the nozzle back on the spray.
7. ‘Prime’ the bottle as described in the section above, Preparing your spray.

If you use more Rhinase than you should
Tell your doctor if you use more than you were told to.
It is important that you take your dose as stated on the pharmacist’s label or as advised by your 
doctor. You should use only as much as your doctor recommends; using more or less may make 
your symptoms worse.
If you forget to use Rhinase 
If you miss a dose, just use the next dose when it is due. Do not take a double dose to make up for 
the forgotten dose. 
If you stop using Rhinase 
Do not stop treatment even if you feel better, unless your doctor tells you to stop. If you do stop, the 
symptoms may come back.
If you have any further questions on the use of this medicine, ask your doctor or pharmacist.

 4. Possible side effects

Like all medicines, this medicine can cause side effects, although not everybody gets them. The 
following side effects may happen with this medicine:
Allergic reactions: get a doctor’s help straight away
A small number of people get allergic reactions to Rhinase, which can develop into a more serious, 
even life-threatening problem if not treated. Symptoms include;
- becoming very wheezy, coughing or having difficulty with breathing.
- suddenly feeling weak or light-headed (which may lead to collapse or loss of consciousness).
- swelling around the face, mouth or tongue.
- skin rashes or redness.
If this happens, tell your doctor straight away – you may need urgent medical treatment. 
Allergic reactions to Rhinase are very rare (These affect less than 1 in 10,000 people). 
Immediately after you use your spray 
• You may sneeze a little, but this soon stops. 
• Very occasionally you may find you get an unpleasant taste or smell. 
Tell your doctor as soon as possible if you notice any of the following side effects: 
Other side effects include: 
Very common (may affect more than 1 in 10 people) 
• Nose bleeds. 
Common (may affect up to 1 in 10 people) 
• Headache. 
• Unpleasant taste. 
• Unpleasant smell. 
• A dry or painful nose or throat.

Very rare (may affect up to 1 in 10,000 people) 
• Skin reaction – which can range from red, itchy rash and blotches to a more severe skin reaction 
such as dry, cracked and peeling skin. 
• Problems with your eyes such as pain or blurred vision. 
• Damage to your nose 

Not known: frequency cannot be estimated from the available data 
• Blurred vision.
• Sores in the nose.
Very rarely, the normal production of steroids in your body may be affected. This is more likely to 
happen if you use high doses for a long time. Your doctor will help stop this happening by making 
sure you use the lowest dose of steroid which controls your symptoms. In children this side effect 
can rarely cause them to grow more slowly than others. Children who receive this treatment for a 
long period of time will have their height checked regularly by their doctor.

Reporting of side effects
If you get any side effects, talk to your doctor, pharmacist, or nurse. This includes any possible side 
effects not listed in this leaflet.

 5. How to store Rhinase 

- Keep this medicine out of the sight and reach of children.
- Store between 4°C and 30°C.
- Do not use this medicine after the expiry date which is stated on the label and carton. The expiry 
date refers to the last day of that month.
- Do not throw away any medicines via wastewater or household waste. Ask your pharmacist how to 
throw away medicines if you no longer use. These measures will help to protect the environment.  

 6. Further information

What Rhinase contains
The active substance is: Fluticasone propionate. 
The other ingredients are: Dispersible cellulose, Glycerin, Polysorbate 80, water purified and the 
preservatives Benzalkonium chloride and Phenylethyl alcohol.

What Rhinase looks like and contents of the pack
Rhinase is available in a metered dose. Each amber colored glass bottle delivers 120 metered 
sprays. Each spray contains 50 micrograms of fluticasone propionate. 

Marketing Authorisation Holder and Manufacturer:
Middle East Pharmaceutical Industries Co Ltd (Avalon Pharma)
P.O.Box 4180 Riyadh 11491, Kingdom of Saudi Arabia
2nd Industrial City, Riyadh,
Tel: +966 (11) 2653948 -2653427
Fax: +966 (11) 2654723

This leaflet was last approved in 05/2021

To report any side effect(s):
• Saudi Arabia:

The National Pharmacovigilance and Drug Safety Centre (NPC)

• SFDA call center: 19999
• E-mail: npc.drug@sfda.gov.sa
• Website: https://ade.sfda.gov.sa

Please contact the relevant competent authority.
• Other GCC States:

THIS IS A MEDICAMENT

- Medicament is a product which affects your health and its consumption contrary to 
instructions is dangerous for you. 
- Follow strictly the doctor’s prescription, the method of use and the instructions of 
the pharmacist who sold the medicament. 
- The doctor and the pharmacist are the experts in medicines, their benefits and risks. 
- Do not by yourself interrupt the period of treatment prescribed for you. 
- Do not repeat the same prescription without consulting your doctor. 
- Keep all medicaments out of reach of children. 

Council of Arab Health Ministers, Union of Arab Pharmacists

Rhinase Aqueous Nasal Spray
Fluticasone propionate 50 micrograms



يرُجى قراءة هذه النشرة كاملةً بعناية قبل البدء في استخدام هذا الدواء؛ لأنها تتضمن معلومات مهمة بالنسبة لك:
- احتفظ بهذه النشرة، فقد تحتاج لقراءتها مرة أخرى.

- إذا كانت لديك أي أسئلة أخرى فاسأل طبيبك أو الصيدلي.
- تم وصف هذا الدواء لك فقط، فلا تعطه لأشخاص آخرين، فقد يسُبب لهم الضرر؛ حتى وإن كانت الأعراض المَرَضية لديهم مماثلة لأعراضك.
-  يرُجى إخبار طبيبك أو الصيدلي إذا تعرضت لأي آثار جانبية. ويشمل ذلك أي آثار جانبية محتملة غير مُدرجة في هذه النشرة. راجع القسم 4.

محتويات هذه النشرة:
1. ما هو راينيز وفيم يسُتخدم؟

2. ما الذي تحتاج إلى معرفته قبل استخدام راينيز؟
3. كيفية تناول راينيز.

4. الآثار الجانبية المُحتملة.
5. كيفية تخزين راينيز.

6. معلومات إضافية.

 1. ما هو راينيز وفيم يسُتخدم

يحتوي راينيز رذاذ الانف المائي )يسمى راينيز في هذه النشره( على دواء يسمى فلوتيكازون بروبيونات. وينتمي لمجموعة من الأدوية تسمى 
الستيرود )وتسمى أيضًا "الستيرويدات القشرية"(.

• تعمل الستيرود من خلال الحد من الالتهابات.
• تقلل التورم والتهاب الأنف.

• يساعد هذا على تخفيف الحكة والعطس وانسداد أو سيلان الأنف.
يستخدم راينيز في الوقاية من وعلاج: 

• التهاب بطانة الأنف )التهاب الأنف( بسبب الحساسية الموسمية، مثل حمى القش.
• التهاب بطانة الأنف )التهاب الأنف( بسبب الحساسية على مدار السنة )مستمرة(، مثل حساسية الحيوانات.

 2. ما الذي تحتاج إلى معرفته قبل تناول راينيز

لا تتناول راينيز
• إذا كانت لديك حساسية من فلوتيكازون بروبيونات أو أي من المكونات الأخرى من هذا الدواء )المدرجة في القسم 6(.

التحذيرات والاحتياطات
تحدث إلى طبيبك أو الصيدلي قبل تناول راينيز:

• إذا كنت قد خضعت لعملية جراحية بالأنف.
• إذا كان لديك التهاب في الأنف.

اتصل بطبيبك إذا عانيت من رؤية مشوشة أو اضطرابات بصرية أخرى.

راينيز والأدوية الأخرى 
أخبر طبيبك أو الصيدلي إذا كنت تتناول، أو قد تناولت في الآونة الأخيرة أو قد تتناول، أي أدوية أخرى، بما في ذلك الأدوية التي تم الحصول 

عليها دون وصفة طبية. أخبر طبيبك إذا كنت تتناول الأدوية التالية قبل البدء في استخدام راينيز:
• الستيرودات لفترة طويلة، إما عن طريق الحقن أو الفم.

• نوع من الأدوية المضادة للفيروسات المعروفة باسم مثبطات الأنزيم البروتيني )على سبيل المثال، ريتونافير( أو كوبيسيستات، والتي تحتوي 
على منتجات قد تزيد من آثار فلوتيكازون بروبيونات. قد يرغب طبيبك في مراقبتك بعناية إذا كنت تتناول هذه الأدوية.

• الأدوية المستخدمة لعلاج الالتهابات الفطرية )مثل كيتوكونازول(.

تناول راينيز مع الطعام أو الشراب أو الكحول
يمكن تناول راينيز مع الوجبات أو بدونها.
توخ الحذر عند تناول راينيز مع الكحول.

الحمل والرضاعة الطبيعية
إذا كنتِ حاملً أو ترُضعين، أو تظنين أنك حاملاً، أو تخططين لإنجاب طفل، فاستشيري طبيبك أو الصيدلي قبل تناول هذا الدواء.

القيادة واستخدام الآلات
ليس لهذا الدواء أي تأثير يذُكر على القدرة على القيادة أو استخدام الآلات.

يحتوي راينيز على كلوريد البنزالكونيوم
قد يسبب كلوريد البنزالكونيوم مشاكل في التنفس )تشنج قصبي(.

 3. كيفية تناول راينيز

ينبغي دائمًا تناول هذا الدواء بحسب تعليمات طبيبك أو الصيدلي. استشر طبيبك أو الصيدلي إذا لم تكن متأكدًا.
 لا تستخدم راينيز للأطفال أقل من 4 سنوات.

• للاستخدام الأنفي فقط، ويجب تجنب ملامسة العينين.
• يستغرق هذا الدواء بضعة أيام حتى يحُدث مفعوله. لذلك، استمر في استخدامه وإن لم تشعر بتحسن على الفور.

• استخدم البخاخ كل يوم.
بالنسبة للبالغين والمراهقين الذين تتراوح أعمارهم بين 12 سنة وما فوق:

• الجرعة المبدئية المعتادة هي بختان في كل فتحة أنف مرة واحدة يوميًّا، ويفُضل أن تكون في الصباح.
• أقصى حد لاستخدام الدواء على مدى 24 ساعة في العادة هو 8 بخات )4 بخات لكل فتحة أنف(.

• مع تحسن حالتك، قد يطلب منك طبيبك استخدام جرعة أقل - بخة واحدة في كل فتحة أنف مرة واحدة يوميًّا.
• إذا ازدادت الأعراض لديك سوءًا، يمكن زيادة الجرعة إلى الجرعة المبدئية.

بالنسبة للأطفال الذين تتراوح أعمارهم بين 4-12 سنة:
• الجرعة المبدئية المعتادة هي بخة واحدة في كل فتحة أنف مرة واحدة يومياً، ويفُضل أن تكون في الصباح.

• أقصى حد لاستخدام الدواء على مدى 24 ساعة في العادة هو 4 بخات )بختان لكل فتحة أنف(.

تعليمات الاستخدام
تجهيز البخاخ للاستخدام 

يحتوي كل بخاخ على الغطاءالذي يحمي الفوهة ويبُقيها نظيفة. تذكر أن تزيلها قبل استخدام البخاخ.
إن البخاخ الجديد )أو الذي لم يتم استخدامه لبضعة أيام( قد لا يعمل في المرة الأولى. ستحتاج إلى 

"تجربته" عن طريق الضغط على البخاخ عدة مرات إلى أن يصَدر رذاذ خفيف.
1. أمسك العبوة كما هو مبين، وتأكد من أنها موجهة بعيدًا عنك.

2. ضع السبابة والإصبع الأوسط على جانبي الفوهة، ثم ضع إبهامك تحت العبوة.
3. أبقِ إبهامك ثابتاً واضغط لأسفل بأصابعك لضخ البخاخ.

- إذا كان البخاخ لا يعمل وتعتقد أنه مسدود، فستحتاج إلى تنظيفه. يرُجى الاطلاع على القسم أدناه، 
تنظيف بخاخك.

- لا تحاول أبدًا فتح ثقب البخاخ الصغير أو توسيعه باستخدام دبوس أو أي أداة حادة أخرى. سيلُحق هذا 
الضرر بطريقة عمل البخاخ.

استخدام البخاخ:

1. حرّك العبوة وانزع غطاء الغبار.
2. تمخط برفق.

3. أغلق فتحة أنف واحدة بإصبعك كما هو مبين، وضع الفوهة في فتحة الأنف الأخرى. أمِل رأسك للأمام 
قليلاً وأبقِ العبوة بشكل مستقيم. وأمسك العبوة كما هو مبين.

4. تنفس ببطء من خلال أنفك. وبينما تتنفس، قم بالضغط لأسفل بشدة على الطوق باستخدام أصابعك. 
وستدخل رشة من الرذاذ الخفيف إلى فتحة أنفك.

5. ازفر عن طريق فمك.
6. كرر الخطوة لإدخال البخة الثانية في فتحة الأنف ذاتها.
7. أخرج الفوهة من فتحة الأنف، وازفر عن طريق فمك.

8. كرر الخطوات 3 – 6 لفتحة الأنف الأخرى.
9. بعد استخدام البخاخ، امسح الفوهة بعناية بمنديل أو محرمة نظيفة، وأعد وضع غطاء الغبار.

تنظيف البخاخ:
نظف البخاخ مرة واحدة على الأقل في الأسبوع، أو بوتيرة أكبر في حال انسداده.

1. انزع غطاء الغبار عن طريق الضغط برفق على الجوانب المضلعة بين إصبعك وإبهامك، وارفعها. 
ولا تقم بثنيها.

2. اسحب الطوق الأبيض لأعلى لنزع الفوهة.
3. انقع الفوهة وغطاء الغبار في ماء دافئ لبضع دقائق.

4. ثم اشطفهما تحت صنبور مفتوح.
5. تخلص من المياه الزائدة واتركهما يجفان في مكان دافئ.

6. ضع الفوهة مرة أخرى على البخاخ.
7. "جرب" العبوة كما هو موضح في القسم أعلاه، "إعداد بخاخك".

بخاخ راينيز المائي للأنف
فلوتيكازون بروبيونات 50 ميكروغرام

إذا استخدمت راينيز أكثر من الجرعة المقررة لك
استخدم راينيز طبقاً لما وصفه الطبيب لك. إذا تناولت جرعة أكبر من الموصى بها بطريق الخطأ فمن غير المتوقع أن تحدث أيُّ مشكلات 

خطيرة. وبالرغم من ذلك تحدث إلى طبيبك أو الصيدلي أو الممرضة على الفور.

إذا نسيتَ تناول راينيز
إذا نسيت تناول جرعتك في الوقت المحدد؛ فتناولها في أقرب وقت ممكن، ثم عد إلى جدول الجرعات المعتاد.

لا تأخذ جرعة مزدوجة لتعويض الجرعة المنسية.  

إذا توقفتَ عن تناول راينيز
لا تتوقف عن العلاج حتى لو كنت تشعر بتحسن، إلا إذا أخبرك طبيبك بالتوقف. إذا توقفت، فقد تعود الأعراض.

إذا كان لديك المزيد من الأسئلة بخصوص استخدام هذا الدواء فاستشر الطبيب أو الصيدلي.

 4. الآثار الجانبية المحتملة

مثل جميع الأدوية، يمكن لهذا الدواء أن يتسبب في حدوث آثار جانبية، على الرغم من أنها لا تصيب الجميع. قد تحدث الآثار الجانبية التالية 
مع هذا الدواء:

ردود الفعل التحسسية: اطلب مساعدة الطبيب على الفور
هناك عدد قليل من الناس يصُابون بردود الفعل التحسسية عند استخدام راينيز، والتي يمكن أن تسبب مشكلة أكثر خطورة قد تهدد الحياة إذا لم تتم 

معالجتها. وتشمل الأعراض ما يلي:
- المعاناة من صفير عند التنفس، أو السعال، أو وجود صعوبة في التنفس.

- الشعور المفاجئ بالضعف أو بالدوخة )والذي قد يؤدي إلى تدهور الصحة أو فقدان الوعي(.
- تورم حول الوجه، أو الفم، أو اللسان.

- طفح جلدي أو احمرار الجلد.
إذا حدث هذا، فأخبر طبيبك على الفور؛ فقد تحتاج إلى علاج طبي عاجل.

ردود الفعل التحسسية لراينيز نادرة جدًّا )تصيب أقل من شخص واحد من بين كل 10,000 شخص(

بعد استخدام البخاخ مباشرةً:
• قد تصاب بالسعال قليلاً، ولكن سرعان ما يتوقف.

• كثيرًا ما تشعر بطعم أو رائحة مزعجة.
أخبر طبيبك في أقرب وقت ممكن إذا لاحظت أيًّا من الآثار الجانبية التالية:

تشمل الآثار الجانبية الأخرى ما يلي:
شائعة جدًّا: )قد تصيب أكثر من شخص واحد من بين كل 10 أشخاص(

• نزيف الأنف
شائعة: )قد تصيب شخص واحد من بين كل 10 أشخاص(

• الصداع
• طعم مزعج

• رائحة مزعجة
• جفاف أو ألم في الأنف أو الحنجرة 

نادرة جدًّا: )قد تصيب شخص واحد من بين كل 10,000 شخص( 
• رد فعل جلديّ - والذي يمكن أن يتراوح بين الاحمرار والطفح المثير للحكة وظهور بقع على الجلد، وصولاً إلى ردود الفعل الأكثر حدة مثل 

جفاف الجلد أو تصدعه أو تقشره.
• مشاكل في عينيك، مثل الألم أو الرؤية المشوشة.

• تلف في الأنف
غير معروفة: )لا يمكن تقدير تكرارها من البيانات المتاحة(

• الرؤية المشوشة
• القروح في الأنف

في الحالات النادرة جدًّا، قد يتأثر الإنتاج الطبيعي للستيرودات في الجسم. ومن المُرجح أن يحدث هذا إذا كنت تستخدم جرعات كبيرة لفترة 
طويلة. سيساعد طبيبك على وقف حدوث هذا عن طريق التأكد من استخدام أقل جرعة من الستيرودات التي تتحكم بأعراضك. وبالنسبة للأطفال، 

نادرًا ما تتسبب هذه الآثار الجانبية في بطء نمو الأطفال مقارنة بغيرهم. وبالنسبة للأطفال الذين يتلقون هذا العلاج لفترة طويلة، سيتم قياس 
طولهم بانتظام من جانب الطبيب.

الإبلاغ عن الآثار الجانبية
إذا كان لديك أي آثار جانبية، تحدث إلى طبيبك أو الصيدلي أو الممرض/ة. وهذا يشمل أي آثار جانبية محتملة غير مدرجة في هذه النشرة

 5. كيفية تخزين راينيز

• يحُفظ الدواء بعيدًا عن متناول ومرأى الأطفال.
• يتم تخزينه في درجة حرارة مابين 4 الى 30 درجة مئوية.

ن على الملصق والعلبة. تاريخ انتهاء الصلاحية يشير إلى اليوم الأخير من الشهر.  • لا تستخدم هذا الدواء بعد تاريخ انتهاء الصلاحية المُدوَّ
• ينبغي عدم التخلُّص من الأدوية في مياه الصرف الصحي أو النفايات المنزلية. اسأل الصيدلي الخاص بك عن كيفية التخلُّص من الأدوية التي لم 

تعد لازمة . ستساعد هذه التدابير في حماية البيئة.

 6. معلومات إضافية

ماذا يحتوي راينيز؟
المادة الفعالة هي فلوتيكازون بروبيونات. والمكوّنات الأخرى هي سليلوز مايكروكرستلين، الجليسرين، بوليسوربات 80، مياه نقية، مواد حافظة 

مثل كلوريد البنزالكونيوم بولي فينيل الكحول.

ما هو شكل راينيز ؟ وما هي محتويات العبوة؟
بخاخ راينيز المائي للأنف متاح في هيئة بخاخ ضخ يدوي ذي جرعات مقننة، يحتوي على 120 بخة مقننة. كل زجاجة تحتوي على حجرة ملونة 

. كل بخة تحتوي على 50 ميكروغرام من بروبيونات فلوتيكاسون. 

المالك لحقوق التسويق والشركة المصنعة:
شركة الشرق الأوسط للصناعات الدوائية المحدودة. )أفالون فارما(

ص.ب. 4180 الرياض 11491، المملكة العربية السعودية
المدينة الصناعية الثانية، الرياض،

هاتف 3427 265 – 3948 265 )11( 966 00
فاكس 4723 265 )11( 966 00

تمت آخر موافقة على هذه النشرة بتاريخ 2021/05

للإبلاغ عن أي أثر )آثار( جانبية:
• المملكة العربية السعودية

)NPC( المركز الوطني للتيقظ والسلامة الدوائية -

ة للغذاء والدواء: 19999 ▪ مركز اتصالات الهيئة العامَّ
npc.drug@sfda.gov.sa :البريد الإلكتروني ▪
https://ade.sfda.gov.sa :الموقع الإلكتروني ▪

-  الرجاء الاتصال بالمؤسسات والهيئات الوطنية في كل دولة.

• دول الخليج الأخرى:

إن هذا الدواء

- الدواء مستحضر طبي يؤثر على صحتك واستخدامه خلافاً للتعليمات يعرضك للخطر.
- اتبع بدقة وصفة الطبيب وطريقة الاستعمال المنصوص عليها وتعليمات الصيدلاني الذي صرفها لك.

- إن الطبيب والصيدلاني هما الخبيران بمنافع ومخاطر الأدوية.
- لا تقطع مدة العلاج المحددة لك من تلقاء نفسك.

- لا تكرر الوصفة الطبية نفسها من تلقاء نفسك وبدون استشارة الطبيب.
- احتفظ بجميع الأدوية بعيدًا عن متناول الأطفال.

مجلس وزراء الصحه العرب واتحاد الصيادلة العرب
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